

**Referat af bestyrelsesmøde
onsdag den 21. maj 2025
på Stengaard**

Deltog: Nancy, Katja, Merete, Louise, Olivia, Katrine, Anita (delvist), Karin (delvist), Lea og Jill

Afbud fra: Dahlia, Jørn, Lea D

- **Godkendelse af referat**

- Referatet fra bestyrelsesmødet d. 23. april blev godkendt.
- Jill har talt med DRF og vi beholder hesteambulancen foreløbig, grundet herpes-virus på Holte. Vi anførte overfor DRF, at ambulancen ikke var ladet op, da vi modtog den, hvilket skulle være en af de ting, der skal udføres af den, der opbevarer ambulancen. Næste bruger er Ishøj i juli. **Jill** følger op med DRF om vi kan beholde ambulancen på Stengaard.
- D4-mødet den 8. maj blev aflyst grundet for få tilmeldinger.
- Lea har søgt Gisselfeld Fonden om tilskud til top-lag til dressurbanen.
- Lea har aftalt et Teams møde med en DRF-konsulent omkring udarbejdelse af spørgeskema. Dato og tid fastlægges – **Lea** og **Merete** deltager.

- **Meddelelser**

- Materiale- og Udviklingspuljen i Faxe Kommune skal søges inden 1. juli. Vi søger til Reparation af dommerhuse og Træ-studsning/kapning.
- Lea deltog i DRF's dialogmøde. Der var nogle gode indlæg omkring hestevelfærd og kommunikation. DRF kigger på en hestevelfærdsuddannelse til professionelle m. hestehold.
- Hvordan forholder vi os som klub til overtrædelser af hestevelfærd? Vi har haft punktet oppe tidligere og har lidt svært ved at differentiere mellem hvornår klubben eller Stengaard skal agere, og hvilke påtaler/sanktioner el.lign. vi kan bruge. Vi tager punktet op på næste bestyrelsesmøde (**Lea**) og **alle** bedes gøre sig tanker omkring det inden mødet. **Louise** kontakter DRF for at høre om de har nogle gode råd eller retningslinjer vi kan følge.

- **Afholdte aktiviteter**

- **Store Hstedags Cup m. Sløjfeterræn den 26. april**
 - Det var mange deltagere, hvilket er fint, men som gav en noget lang dag for nogle af hjælperne. Der skal flere hjælpere til og dagen skal deles op mellem hjælperne.
 - Der skal ikke arbejdes i terrænet i samme område som Cup'en mens vi afvikler.
 - Der skal være slået ridespor mellem forhindringerne.
 - Stævnet gav et overskud på ca. 8.500 kr.

○ **Military den 4. maj**

- Vi havde mange deltagere og det var et meget fint afviklet stævne.
- Vi har fået en meget fin stævnerapport med kun 4 og 5-taller og nogle gode råd til fremtidige stævner. Vi bør sørge for, at der ikke rides langs dressurbane 1, men igennem græsfolden, når man skal fra opvarmning til bane. Stien/løbegangen fra parkeringspladsen langs springbanen skal lukkes for ridning, så alle skal ride ad vejen og så vi kun har persontrafik på stien.
- Vi skal have lavet nogle store skilte (A3) til dommerhusene med bane nr. De kan enten males på træplade eller printes og lamineres. **Lea/Merete**
- Vi skal tjekke hvilket vand de små klasser skal igennem, så de kan skridte igennem det rigtige vand om formiddagen.
- Hold Cup'en blev meget positivt modtaget med 13 hold til start. Rytterne var også glade for, at de kunne vælge størrelse og farve på deres præmie. Desværre er leveringen af præmierne lidt forsinket. Det forsøges undgået fremadrettet.
- Vi har fået flere positive tilbagemeldinger fra ryttere, både mundtligt og på mail, hvor der blev takket for et godt stævne og den positive modtagelse ved overnatning med 2 heste.
- Platformen til speakeren i terrænet skal forbedres. Der skal være et board med elastik, så papirer kan fastholdes, strøm til PC og PC, og der skal også studsес træer, så udsynet bliver bedre. **Lea** undersøger hvad studsning/topkapning af træer koster og går sammen med evt. tilbudsgiver og **Louise** i terrænet for at definere hvor og hvad, der skal reduceres.
- Stævnet gav et overskud på ca. 30.400 kr.

○ **Programtræning v. Peter Fischer den 9. maj**

- Der var igen meget tilslutning til programtræningen og Peter Fischer vil meget gerne gøre mere af dette. Olivia styrede med hård hånd, at tider blev overholdt. Rytterne var meget tilfredse, dog vil det være godt at få højtaleranlæg, så både ryttere og publikum bedre kan høre Peter. Vi tester om anlægget i speakerrummet kan bruges sammen med headset fra terrænet. (**Lea/Louise?**)
- **Olivia** prøver at arrangere endnu en træning senere på året under hensyn til vores egne stævner, hvor Peter skal dømme. Rytterne kunne ønske sig lidt længere tid (30 min. i stedet for 20 min.) og vi kunne sætte prisen lidt op.

- **Kommende aktiviteter**

- **D-Dressurstævne den 24. maj og D-Springstævne den 25. maj**

- Vi har 60 starter til dressur og 55 til spring.
 - Hjælpere er på plads. Birte åbner kiosken både lørdag og søndag. Første start er kl. 8 lørdag og kl. 9 søndag.
 - Springbane sættes op lørdag fra kl. 13. **Louise** er tovholder.
 - Præmier fra Haslevs Ryttershop arrangeres med hjælp fra Simone (**Nancy**)

- **Junior Camp den 28. til 30. juli**

- Da vi ikke får tilskud i år, bliver deltagerbetaling 1.000 kr. Camp'en kan ende ud i et underskud på ca. 1.500 kr., som klubben har sagt ok til at ville dække.

- **Nyt fra udvalgene**

- **Bane- og Materialeudvalg**

- Anita og Leif starter op på pålægning af nyt top-lag på den store dressurbane. Der vil også komme et mindre lag på den lille dressurbane. Alle dressurhegn skal tages ned – **Anita** giver besked om hvornår vi skal hjælpe med det.

- **Sponsorudvalg**

- Samarbejdet med nuværende hovedsponsor er ikke tilfredsstillende. Der leveres ikke som aftalt, hvorfor vi nu også bruger en anden fodersponsor. **Anita** taler med hovedsponsor.

- **Springudvalg**

- Springbanen lukkes umiddelbart efter denne weekends stævne i ca. 4 uger for at give græsset ro. Banen er ikke i den tilstand vi ønsker. Springtræning (tirsdag og torsdag) flyttes til den lave grusbane, og mere materiel flyttes derved på lørdag i forbindelse med opsætning af konkurrencebanen.

- **Dressurudvalg**

- Der er ønske om kursus/clinic med Dennis Holst. Det arrangeres formentlig over en weekend. **Olivia** er tovholder.

- **100-års jubilæumsudvalg**

- Der planlægges med en større fest i forbindelse med generalforsamlingen i 2026.
 - Der kigges også på særlige klasser f.eks. Hunter/Hunting-springklasser, Pas de deux/Kür-dressurklasser m.v. til vores stævner i 2026.
 - Vi vil gerne invitere VIP-gæster til vores august stævne, både DRF, Lokalt fra Faxe m.v., hvor der også laves en rundvisning på faciliteterne.

- **Regnskab og budget**

- Med overskuddene fra SHC- og Military-stævnerne ser økonomien fornuftig ud. Vi har også fået godkendt forhøjet Lokaletilskud, så der udbetales ca. 52.000 til os i stedet for de 20-25.000 vi plejer at få.
- **Priser baneleje terrænbanen**
 - Stengaard har en meget høj omkostning (som de sponsorerer) til vedligehold/drift m.v. af vores faciliteter incl. terrænbanen. Vi vil derfor gerne give Stengaard en højere betaling i forbindelse med aktiviteter, og vi har derfor en drøftelse i bestyrelsen om hvordan vi gør det bedst muligt.
 - Vi ønsker ikke, at det er de ryttere, der træner på terrænbanen, der skal bære den øgede udgift, og derfor undersøger vi andre muligheder.
 - Vi har talt om facilitetskort, som dog medfører end del administration. **Louise** hører Hillerød, hvordan de administrerer dette, **Jill** hører RIR og **Lea** hører Faxe.
 - Vi talte også om at hæve kontingentet, dette kan dog først ske fra 2027.
 - Vi har pt. besluttet at hæve indskuddet til vores militarystævner med 50 kr. og forventer også at lægge yderligere 50 kr. på i 2026. Vi vil dog stadig ligge under hvad flere andre klubber tager i indskud. Det øgede indskud deles lige mellem Stengaard og HKR, således at HKR betaler 55 kr. pr. start til Stengaard i baneleje.
 - På næste bestyrelsesmøde (**Lea**) tager vi endelig stilling til priser for terrænbaneleje og hvilke andre tiltag vi vil gennemføre.

- **Eventuelt**

- Vi skal have bestilt klubmesterskabsdækkener. D4 har indgået en aftale, som vi ser om også er tilgængelig for klubber. **Lea** undersøger.
- Der er ønske om flere sessioner med Rikke Laumann, både på gulvet og i ridning. **Merete** er tovholder.

- **Næste møde:**

- Næste møde afholdes onsdag d. 18. juni 2025 kl. 18:30 på Stengaard